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Protokół Nr  3/10 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  17 lutego 2010 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Wykonanie  planów finansowych szkół i przedszkoli za 2009 rok i na 2010 rok. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a) sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie w 
roku 2009 – druk B, 

b) nadania medalu „Za zasługi dla Miasta Białogardu” – druk C, 
c) partycypacji Miasta w kosztach budowy lokali mieszkalnych przez Białogardzkie 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego w Białogardzie – druk G, 
d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk E, 
e) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie miasta Białogard – druk H, 
f)  zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 

Budynków i Lokali Komunalnych – druk I, 
g) zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 

Obiektów Sportowych i Komunalnych – druk J, 
h) zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie realizacji przedsięwzięcia 

pod nazwą „System gospodarki odpadami i budowa zakładu termicznego 
przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego” – druk K. 

4. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 

Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 11.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i porządek ze zmianą pkt c) jako 
pkt a) oraz poszerzony o informację w sprawie sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez miasto Białogard , głosując: za- 4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
  
Ad 2 

Wykonanie  planów finansowych szkół i przedszkoli za 2009 rok i na 2010 rok 
przedstawiła Małgorzata Stachowiak, Zastępca Burmistrza, która dodała, że budżet szkół  jest 
nieoszacowany ale w rezerwie jest 403 tys. zł. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Świrko – stwierdził, że Z-ca Burmistrza powinna takie potwierdzenie uczynić przy 

konstrukcji budżetu. Radny pytał odnośnie  budżetu opieki społecznej? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że też jest niedoszacowany. Odnośnie zarządzenia 

Burmistrza poinformowała, że jedynie CKiSE osiągnęło oszczędności w wysokości 5%. 
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K.Jarosz – powiedział, że często trzyma się długo nauczycieli, którzy mogliby przejść na 
emeryturę. Proponował, aby po nabyciu praw emerytalnych uruchomić mechanizm 
zatrudniania młodych ludzi, bo Radny uważa, że działa kumoterstwo w tej kwestii. 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że w jednej ze szkół nie zatrudniają żądnych emerytów. 
Braki kadrowe występują odnośnie nauczycieli  przedmiotów ścisłych. Dyrektorzy są 
odpowiedzialni za zatrudnianie i poziom nauczania. 

A.Świrko – nadmienił, że należy się zastanowić nad wzorcem szkolnym na równych i tych 
samych zasadach. 

Przewodniczący Komisji – stwierdził, że problemem może być dalsze funkcjonowanie dwóch 
gimnazjów w Białogardzie, gdzie ilość uczniów maleje z każdym rokiem. 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że nie ma zagrożenia w tym zakresie. Uważa, że odnośnie 
obwodów należy się ograniczyć do trzech ulic. 

Przewodniczący Komisji – pytał z czego wynika, że w Gimnazjum Nr 2 jest o 11% niższy plan 
finansowy, a w SP Nr 4 nastąpiło  zwiększenie? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że należy dążyć do tego, aby przy takich samych szkołach 
były o wyrównywane wydatki. 

A.Świrko – stwierdził, że taka realizacja powinna nastąpić w ciągu kilku lat. Ponadto należy 
usunąć przyczynę tego stanu tj. wadliwy dobór rejonizacji. 

K.Jarosz – powiedział, że niektóre szkoły prowadzą działalność gospodarczą, jak SP Nr 4. Z 
tych dochodów Dyrektor winien pokrywać bieżące wydatki. 

Burmistrz – dodał, że zwiększone środki wynikają też z etatu pełnomocnika w SP Nr 4. 
Burmistrz poinformował, że obecnie wchodzimy do roku zadaniowego. 

A.Świrko – stwierdził, że tu wydział winien kontrolować te kwestie. 
Przewodniczący Komisji – stwierdził, że Z-ca Burmistrza powiedziała, że środków w szkołach 

jest za mało. 
K.Jarosz – powiedział, że jedna szkoła w mieście jest szczególnie uprzywilejowana tj. PFE 

„Scholar”.  
J.Harłacz – poruszył sprawę niedoszacowania poszczególnych działów w budżecie Miasta. 
A.Świrko – prosił Z-cę Burmistrza o rozpoczęcie działań w omawianym zakresie. Wydział 

Edukacji Urzędu Miasta powinien pełnić funkcje nadzorcze i przekazywać wskazówki 
Burmistrza Miasta odnośnie organizacji szkół. Należy wdrożyć racjonalizację wydatków i 
sposobu wydatkowania. W PFE Scholar część sal jest nie użytkowana. Trzeba przemyśleć 
czy w tym budynku można wydzierżawić pomieszczenia  innym podmiotom. 

 
Komisja skierowała następujący wniosek do Burmistrza Miasta: 

Komisja wnioskuje o zbadanie stopnia wykorzystania ora stanu technicznego budynku 
przy ul. Grunwaldzkiej w Białogardzie wynajmowanego przez PFE Scholar pod kątem 
możliwości wynajęcia pozostałej części innym podmiotom realizującym zadania w zakresie 
edukacji. Ponadto Komisja prosi o umożliwienie dla Komisji Edukacji w porozumieniu z 
władzami PFE Scholar dokonania wizytacji tego obiektu. 
 
Wniosek przegłosowano: za-4 ( jednogłośnie). 

Komisja przyjęła do wiadomości przedstawioną informację. 
 
Ad 3 
Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a) partycypacji Miasta w kosztach budowy lokali mieszkalnych przez Białogardzkie 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego w Białogardzie – druk G, 

Przedstawił: Andrzej Nowak, Dyrektor ZBiLK 
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Głos w dyskusji zabrali: 
Przewodniczący Komisji – stwierdził, że Dyrektor ZBiLK referuje zakres BTBS. Radny pytał 

czy są środki na budowę lokali? 
Burmistrz – odpowiedział, że skierowano wniosek ze Szczecina (gdzie jest realizowane 

opracowanie) do Warszawy o kredyt. Komitet pożyczkowy zadecyduje ostatecznie. Jeśli 
otrzymamy kredyt to można przystąpić do realizacji tych dwóch budynków. Partycypacja 
wyniesie 30%, pozostałe środki to kredyt. Na lokale użytkowe nie można uzyskać kredytu. 
Przy poprzednim budynku Prezes BTBS nie czekał na kredyt i rozpoczął budowę, a później 
był problem w tym zakresie. Dlatego obecnie nie rozpoczyna wcześniej inwestycji. 

K.Jarosz – pytał jak się przedstawia sprawa mieszkań w internacie ZSP? 
Burmistrz – odpowiedział, że obecnie sprzedanych jest 14 mieszkań, a do sprzedaży pozostało 

11 mieszkań. 
J.Leszczyk – pytał czy do 6 mieszkań wprowadzimy osoby, które będzie stać zapłacić czynsz? 
Burmistrz – odpowiedział, że tak.  
Dyrektor – poinformował, że w pierwszej kolejności będzie proponował mieszkania 

najemcom, którym należy się mieszkanie zamienne. 
A.Świrko – pytał czy bierze się pod uwagę osoby, które mają duże mieszkania i zwalniają na 

mieszkanie mniejsze w tym budynku? Radny pytał dlaczego BTBS preferował osoby spoza 
Białogardu, mimo Statutu w tym zakresie? 

Przewodniczący Komisji – pytał kto będzie kwalifikował do przydziału mieszkań w ramach 
ZBiLK i BTBS oraz na podstawie jakich kryteriów? 

 Dyrektor – odpowiedział, że chce mieć wpływ na te 6 mieszkań i dalszą kwalifikację tych 
rodzin. Będąc w Komisji nie wiedział, że są nowi partycypanci. 

 
Przewodniczący Komisji ogłosił przerwę od godz.13.10 do godz.13.15 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e  w/w projekt, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
b) sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie w 

roku 2009 – druk B, 
Przedstawiła: Sylwia Żmuda-Kowalczyk, Dyrektor MOPS 

Dyrektor MOPS – dodała, że ciężko będzie realizować zadania własne, jak zakup opału, 
dlatego będziemy składać wniosek o zwiększenie środków na ten cel. Chce, aby 
współpraca weszła w stałą działalność w zakresie pomocy społecznej.  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał jaka potrzebna jest brakująca kwota? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że dzisiaj nie ma wyliczonej kwoty, potrzeba dotyczy 

zakupu leków, opału, dojazdu do placówek leczniczych.  
K.Jarosz – prosił o przygotowanie takiej kwoty na sesję Rady. 
Dyrektor MOPS – powiedziała, że przygotuje. Ponadto poinformowała, że uwzględniono 

płace o stopień inflacji, poza ośrodkiem pomocy społecznej. 
J.Leszczyk – pytał ile kosztuje godzina opiekuńcza? 
Dyrektor MOPS – powiedziała, że godzina taka kosztuje 13,87 zł. Na stronie 20 jest błędna 

kwota dotacji na 2010 rok i powinna wynieść „11 104 090  zł” i wskaźnik procentowy 
91,76.  
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e  w/w projekt, głosując: za-3 (jednogłośnie). 
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c) nadania medalu „Za zasługi dla Miasta Białogardu” – druk C, 
Przedstawił: Przewodniczący Komisji 
 

 
Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e  w/w projekt, głosując: za-3 (jednogłośnie). 

 
d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk E, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał czy jest już kosztorys na budowę basenów? 
Skarbnik – odpowiedziała, że będzie w marcu br. 

 
Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e  w/w projekt, głosując: za-3 (jednogłośnie). 

 
e) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie miasta Białogard – druk H, 
Przedstawiła: Marianna Przychodni, Prezes RWiK Sp. z o.o. 
Wzrost ceny wody planuje się o 23 grosze z 2,40 zł na 2,63 zł, co stanowi 9,5%, ścieków o 

26 groszy z 3,80 zł na 4,06 zł, tj. o 6,6%, abonamentu o 12 groszy z 3,24 zł na 3,36 zł 
tj. o 3,7%, abonamentu ryczałtowego o 20 groszy z 2,19 zł na 2,39 zł tj. o 9%.  Średni 
wzrost miesięczny na 4-osobową rodzinę wynosi 5,02 zł. W Kołobrzegu stawki opłat za 
wodę wynoszą 2,86 zł a za ścieki – 4,12 zł, natomiast w Szczecinku – 2,60 zł i 4,23 zł. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał co wchodzi w skład podwyżki za abonament, który odbiorcy sami sobie 

wymieniają. 
Prezes – odpowiedziała, że to koszty administracyjne tj. biura obsługi klienta (amortyzacja od 

komputerów, sprzętu, papier). 
J.Harłacz – poruszył sprawę zakupu dobrej jakości ubioru dla pracowników RWiK w związku 

z czym rosną koszty Spółki i za to płacą wszyscy mieszkańcy. 
Prezes – odpowiedziała, że ogłoszono przetarg i wybrano najlepszego oferenta. 
J.Harłacz – pytał o zakupiony samochód, czy to prawda, że tańszy samochód może pracować 

zimą a droższy nie? 
Prezes – odpowiedziała, że to nie jest prawdą. Obecnie odbiór następuje jednym 

samochodem, który nie jest tak awaryjny jak stary. 
J.Leszczyk – pytał jak kształtują się ceny w gminach będących w Spółce? 
Prezes – odpowiedziała, że pozostali wspólnicy mają wyższe ceny niż miasto Białogard. 
 

Komisja nie zajęła stanowiska, głosując: za-1, przeciw-1, wstrzymało się-2. 
 
f)  zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 

Budynków i Lokali Komunalnych – druk I, 
Przedstawił: Andrzej Nowak, Dyrektor ZBiLK 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
A.Świrko – stwierdził, że brak jest w uzasadnieniu rachunku ekonomicznego.  
Dyrektor – potwierdził, że nie ma rachunku ekonomicznego. Jeśli chodzi o zysk z cmentarzy to 

nie ma tak dużego zysku, bo w granicach 30-40 tys. zł rocznie. W zakresie sprzątania 
cmentarzy przejmuje 9 osób, w tym nie wszystkie osoby z ZOSiK-u. 



 5

Komisja zaopiniowała n e g a t  y w n i e, głosując: za-1, przeciw-3, wstrzymało się-0. 
 
g) zmiany nazwy i przedmiotu działalności miejskiego zakładu budżetowego – Zarząd 

Obiektów Sportowych i Komunalnych – druk J, 
 

Komisja zaopiniowała n e g a t  y w n i e, głosując: za-1, przeciw-3, wstrzymało się-0. 
 
h) zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie realizacji przedsięwzięcia 

pod nazwą „System gospodarki odpadami i budowa zakładu termicznego 
przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego” – druk K. 

 
Komisja zapoznała się z projektem, odstępując od głosowania. 

 
Ad 4 

Komisja zapoznała się z informacją w sprawie sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez miasto Białogard, stanowiącą załącznik do protokołu. 
 
Ad 5 

W sprawach różnych nie poruszono żadnych spraw. 
 

Ad 6 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 15.45  zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
 
Przewodniczący  Komisji 

              
                    Janusz Turnik 

 
 


